

Title (en)

Method for controlling the daily postage consumption of a franking machine und franking machine for carrying out this method.

Title (de)

Verfahren zum Kontrollieren des täglichen Postgebührenverbrauches einer Frankiermaschine und Frankiermaschine zur Durchführung dieses Verfahrens.

Title (fr)

Procédé pour contrôler la consommation journalière en charges postales d'une machine à affranchir et machine à affranchir permettant un tel contrôle.

Publication

**EP 0612038 A1 19940824 (FR)**

Application

**EP 94400314 A 19940214**

Priority

FR 9301778 A 19930217

Abstract (en)

An illustrative embodiment of such a franking machine includes: - a calendar circuit (CAL) which supplies the actual date and is protected so as to prevent unauthorised modification of the date; - non-volatile memories (BAM1, BAM2); - means (M1, RM) for calculating the daily consumption and for registering it into the memories together with the actual date supplied by the calendar circuit, at least once each day for which at least one franking operation has been carried out. <IMAGE>

Abstract (fr)

Un exemple de réalisation d'une telle machine à affranchir comporte : un circuit calendrier (CAL) fournissant la date réelle, protégé pour empêcher une modification de la date sans autorisation; des mémoires non volatiles (BAM1, BAM2); des moyens (M1, RM) pour calculer la consommation journalière, et pour l'inscrire dans les mémoires avec la date réelle fournie par le circuit calendrier, au moins une fois chaque jour où au moins une opération d'affranchissement a été réalisée. <IMAGE>

IPC 1-7

**G07B 17/02**

IPC 8 full level

**G07B 17/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**G06Q 30/04** (2013.01 - EP US); **G07B 17/00362** (2013.01 - EP US); **G07B 2017/00411** (2013.01 - EP US); **G07B 2017/00427** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0285956 A1 19881012 - SMH ALCATEL [FR]
- [A] FR 2626995 A1 19890811 - PITNEY BOWES INC [US]
- [A] FR 2657985 A1 19910809 - BERTIN & CIE [FR]
- [A] GB 2207095 A 19890125 - PITNEY BOWES INC
- [A] GB 2233937 A 19910123 - PITNEY BOWES PLC [GB]
- [A] EP 0493948 A2 19920708 - ALCATEL BUSINESS SYSTEMS [GB]
- [A] EP 0493943 A2 19920708 - ALCATEL BUSINESS SYSTEMS [GB]
- [A] US 4941091 A 19900710 - BREAULT MICHELLE S [US], et al
- [A] FR 2665003 A1 19920124 - ALCATEL SATMAM [FR]

Cited by

EP0780808A3; EP0733998A3

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0612038 A1 19940824; EP 0612038 B1 19970910**; DE 69405424 D1 19971016; DE 69405424 T2 19980129; FR 2701781 A1 19940826; FR 2701781 B1 19950331; US 5535126 A 19960709

DOCDB simple family (application)

**EP 94400314 A 19940214**; DE 69405424 T 19940214; FR 9301778 A 19930217; US 19640194 A 19940215